

南亚研究季刊

SOUTH ASIAN STUDIES QUARTERLY

2023年 第3期 总第194期

中国人文社会科学核心期刊（扩展版）
中文社会科学引文索引（扩展版）来源期刊
国家哲学社会科学学术期刊数据库
中国核心期刊（遴选）数据库

总第 194 期

2023. 3

南亚研究季刊

SOUTH ASIAN STUDIES QUARTERLY



四川大学南亚研究所

目 录

P1/外交与安全

- “印太”背景下印美战略合作的高度与性质
——基于美印防务基础协议的评估 张 力(1)
- 印度对美国“海洋航行自由”的认知、应对和战略考量
..... 魏益帆(22)
- 海权视域下印度参与印度洋安全治理：理念、路径与成效
..... 刘 迁(44)

P62/经济发展

- 近年巴基斯坦债务危机的演变、影响与出路
..... 李豪俊 李思睿(62)
- 碳中和背景下中国—南亚可再生能源的合作形势与发展路径
..... 朱雄关 李慧珍(80)

P100/政治文化

- 新冠疫情以来印度政党格局的变化与趋势 杨 路(100)
- 印度的语言地位规划——宪法第八附则的现状、局限与出路
..... 田亚东(118)
- 橡树上的圣珠：印度国家绿色法庭制度研究 刘明玉(139)

CONTENTS

Foreign Policy and Security

- Depth and Nature of Indo-US Strategic Cooperation in the Indo-Pacific
Backdrop: An Analysis on Indo-US Fundamental Defence Agreements
..... Zhang Li (1)
- The Analysis of Indian Perception and Actions on American
“Freedom of Navigation Operations” Wei Yifan (22)
- India’s Participation in Indian Ocean Security Governance from the
Perspective of Sea Power: Idea, Path, and Effectiveness
..... Liu Qian (44)

Economic Development

- Evolution, Impacts, and Solutions for the Debt Crisis of Pakistan
in Recent Years Li Haojun, Li Sirui (62)
- Cooperation Situation and Development Path of Renewable Energy
Between China and South Asia in the Context of Carbon Neutrality
..... Zhu Xiongguan, Li Huizhen (80)

Political and Culture

- Changes and Trends of Indian Political Parties Structure Since the
Covid-19 Pandemic Yang Lu (100)
- The Status Planning of the Languages of India: the Status quo,
Limitation, and Future of the Eighth Schedule of the Constitution
..... Tian Yadong (118)
- The Pearl on the Oak Tree: A Study of India’s National Green
Court System Liu Mingyu (139)
- Abstracts (156)

South Asian Studies Quarterly
NO.3 (Sum No.194) September 2023

南亚研究季刊

2023年第3期 总第194期
2023年9月21日出版

主管单位：四川大学(中国 成都)
主办单位：四川大学南亚研究所
编辑出版：《南亚研究季刊》编辑部
邮政编码：610064
电子邮箱：nystougao@163.com

ISSN 1004-1508



国内统一刊号：CN51-1023/D
国际标准刊号：ISSN-1004-1508

印刷：四川大自然印刷有限公司
发行：四川大学南亚研究所资料室
发行范围：国内外公开发行
定价：20.00元